
Årsberetning fra Fellesstyret for Jakobselva. 

 

 
 

Styret har hatt følgende sammensetning: 

 

Vestre Jakobselv JFF: Nicolai Christensen, Svein Reiersen og Ari Antilla 

Vadsø JFF: Kai Larsen(Leder), Håvard Brevik og Stian Didiriksen 

 

Torbjørn Bernhardsen ble ansatt som daglig leder fra 19.4.2011 til 19.4.2012 i en 25 % 

stilling.  

 

Det er i 2011 blitt avholdt fire styremøter  

 

Fisket 2011. 

 

Elva ble åpnet den 1. juni som ifjor. De ivrigste fiskerne var på plass i et vær som var lite 

sommerlig. Den store fangsten uteble da også, men Tomas Wickstrøm va den første som 

klarte å lure en laks 11,8 på land den 6 juni, og han får dermed sin første aksje i 

vandrepokalen. Den første fiskeuka ble det kun tatt 3 laks. Litt mer fart i fisket ble det da 

Båtkulpen åpnet 11. juni. Til og med 15. juni ble det tatt 29 laks. Dette er 3 mer enn det ble 

tatt til samme tid i fjor. 

 

Sesongen 2011 ble den nest beste noensinne. I alt ble det landet 1970 laks med en samlet vekt 

på  5739 kilo. Gjennomsnittsvekta ble på 2,91 kg. Mellom de ulike vektklassene var 

fordelingen denne:  
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Grunnen til det gode resultatet er først og fremst at hele elvas produksjons potensiale nå  

er tatt i bruk. Videre var forholdene ideelle gjennom det meste av sesongen med god 

vannføring i første del av sesongen og trappene fungerte optimalt til begynnelsen av august.  

Sesongen 2011 ble det også tatt en del store laks. Terje Holm fikk den støste laksen i år på 

16,5 kg. Han får dermed et napp i den oppsatte vandrepokalen. Dette var en oppdrettslaks, vi 

har pr. i dag ingen regler som sier at oppdrettslaks ikke skal telle i kampen om pokalen for 

største laks, dette blir tatt opp på neste styremøte. 
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Sjøørret , sjørøye og pukkellaks  

 

Kun 6 sjøørreter ble tatt med en samlet vekt på 4,9 kg, som er en fordobling fra i fjor. Når det 

gjelder vanlig brunørret ble fangsten litt bedre med en gjennomsnittsvekt på 1,1 kg.   

 

Gytemål 

                                                   
Med den store oppgangen av laks var det mer enn nok holaks igjen i elva, slik at 

gytebestandsmålet ble oppnådd. Det ble etter sesongen dykket fra Djupholla til Nykulpen. Det 

ble observert godt med laks. 
 

 

Fisketelleren 



 

Fisketelleren har vært i drift 6 sesonger, og som vi ser på søylediagrammet nedenfor er 

oppgangen i år størst i slutten av juli. Det må legges til at telleren ikke har klart å fange opp 

all fisken som går forbi Førstefossen. Noen har klart å gå utenom telleren, mens en del 

vandrer opp selve fossen. Utbedringer er gjort i trappa slik at det skal bli vanskeligere å snike 

seg forbi i 2012. En del laks har også passert trappa før telleren er satt ut. I diagrammet under 

er 2011 øverst og 2010 underst. 
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Kortsalg/fangstoppgaver 

 

Inntektene av kortsalget utgjorde i 2011 ca 1.002.000 kr mot ca 815.000 kr året før. Økningen 

kommer stort sett av at prisene ble satt opp før sesongen 2011, prisen vil ikke rørt for 2012. 

Det ble solgt 1091 (1346) døgnkort, og 257 (223) sesongkort. Tallene for 2010 i parentes.  

 

I 2011 ble det gjennomført loddtrekning på de 8 frie kortene for personer bosatt utenfor 

Finnmark. Dette ble administrert av campingplassen og det fungerte svært tilfredsstillende. 

Campingplassen har også tatt seg av desinfiseringen. 

 

 

Vakthold 

 

Odd Lehto har også i år vært ansatt som hovedvakt i perioden 1,juni til 1. oktober. I tillegg ble 

Mikkel Flom pedersen ansatt i perioden 1.august til 1. oktober. I tillegg har 11 frivillige 

vakter vært engasjert. Vaktene ser ut til å ha gjort en god jobb og det er ikke registrert noen 

større lovovertredelser. Et forhold er anmeldt til politiet. 

 

Laksetrappene 

 

Fellesstyret ser det som en viktig oppgave å holde trappene i god stand. Trappa i Tredjefossen 

har fungert svært bra etter utbedringene i 2009. Gjennom hele august ble det jobbet mye med 

førstefossen for å få laksen til å gå gjennom trappa i første fossen. Det må beregnes store 

reperasjoner av trappene i årene som kommer, førstefossen vil bli prioritert til høsten. 

 

Oppdrettsanlegg i Klubbvika. 

 

Både Fellesstyret og enkeltmedlemmer har gått hardt ut mot det planlagte oppdrettsanlegget i 

Klubbvika. Det er sendt klage på arealplanen til Nesseby kommune og det er skrevet innlegg i 

lokalpressa. Vi har hatt møte med Fylkesordføreren, etter at komiteen for kultur-næring og 

samferdsel som hadde med denne saken å gjøre gikk inn for at Villa arctic skulle få etablere et 

oppdretts anlegg i klubben 5 km. fra Jakobselva. Vi fikk da snudd han i saken, og han lovte at 

hvis politikerne i Nesseby sa nei ville Fylkeskommunen gjøre det samme. Enden på visa er nu 

at det er satt et endelig punktum for saken. 

 

Fiskedøgnet for tilreisende fiskere 

 

I 2010 og 2011 fikk tilreisende fiskere ikke lov til å fiske mellom kl 15.00 – 21.00. Dette har 

ført til en del protester, og noen har sendt klager til FeFo da de mener ordningen strider mot 

Finnmarksloven. Saken har vært oppe på høyeste hold i FeFo, dem har godkjent ordningen, 

men NJFF har anket saken, og dette betyr at saken må sendes til Departementet for en endelig 

beslutning om vi får fortsette med denne praksisen. Fra lokale fiskere har det bare vært 

positive tilbakemeldinger.  



Dykking etter sesongen 

 

Her er resultatene fra dykkingen gjennomført etter sesongen fra de siste fire år, for å sjekke 

hvor mye laks som va igjen i elva. Vi har i tillegg dykket i Lassimattikulpen, Flintelvkulpen 

og Djupholla. Der va det en ca 150 laks totalt. 

 

Tabell 1. Oppsummerende resultater fra Vestre Jakobselv dykket strekning er fra 3 fossen - 
munning. I tabellen er det angitt minimums og maksimalverdier. 

Vestre Jakobselv laks 1-3 laks 3-7 laks >7 laks tot 

Ant. laks observert 121-157 93-121 82-107 298-385 

Kg laks observert 182-236 298-387 599-778 1078-1401 

Observert ant. hoer 1-2 47-61 42-55 89-116 

Observert kg hoer 2-3 150-196 307-399 457-594 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

Figur 1. Antall laks observert i Vestre Jakobselv fra 3.fossen til sjøen 

 



 

Figur 2. Antall holaks i Vestre Jakobselv fra 3.fossen til sjøen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Til slutt vil vi i Fellesstyret ønske velkommen tilbake i 2012 og skitt fiske. 

 

 

For Fellesstyret 

Torbjørn Bernhardsen 


